
Alfred, Skolen ved Nordens Plads 

Kære borgmester, politikere og skoleledere, 

Jeg hedder Alfred jeg er næstformand i fælleselevrådet og går i 9. klasse 

på Nordens plads. 

Jeg vil gerne tale om vigtigheden af mellemformerne på folkeskolerne 

frem for de rene specialskolerne. 

Som elev på Nordens Plads, en specialskole, har jeg oplevet, hvordan 

specialskoler kan fjerne det sociale aspekt fra eleven. Når elever flyttes 

fra almindelige folkeskoler til specialskoler, mister de ofte deres 

kammerater og det sociale netværk, de har opbygget. Dette kan have 

negative konsekvenser for deres sociale færdigheder og udvikling. Jeg er 

ikke alene om denne oplevelse, og det er vigtigt at anerkende, at det er 

en udfordring, som flere elever står overfor. 

Desuden kan specialskoler skabe en tendens til at isolere eleverne fra 

samfundet og fællesskabet. Dette kan resultere i, at eleverne bliver mere 

tilbagetrukne og får sværere ved at integrere sig i samfundet senere i 

livet. Et eksempel på dette er en pige, der før var social og lavede sine 

opgaver, men efter lærerne gav hende for meget frihed og glemte at 

presse hende. Nogle gange endte hun med at bare side i hjørnet og spille 

på iPad i stedet for at udfordre hende en mere smule til at være mere 

social. Dette viser, hvordan elever på specialskoler kan ende med at blive 

isoleret og ikke udfordret til at passe ind i samfundet. 

Som næstformand i Fælleselevrådet, er jeg overbevist om, at vi bør 

promovere og prioritere mellemformerne på folkeskolerne. Disse 

mellemformer giver mulighed for en mere inkluderende undervisning, 

hvor eleverne ikke bliver isoleret fra fællesskabet, men stadig får den 

støtte og de ressourcer, de har brug for. 

Jeg står gerne til rådighed for en uddybende samtale om mine 

synspunkter 

Tak for jeres opmærksomhed. 


